
Tombola                              Af Olivia Schmidt 

 
 
Hvert år på Vorbasse Marked, vil man kunne finde KFUM’s tombola. Tombolaen støtter 
idrætten i Vorbasse og giver stor gavn til befolkningen i Vorbasse. KFUM tombolaen har været 
til markedet i så mange år, at det er ved at være et kendetegn ved markedet.  
 
 

    
 

 
 
 

Jeg var så heldig at få interviewet Brith Grothe og Bente Tofte, som gør en stor indsats for at få 
tombolaen op og kører. De er begge meget dedikeret til tombolaen og de ser ud til at nyde 
hvert øjeblik af det. Se hvad de har at sige om tombola arbejdet. 
 
 

 
Interview  med Brit Grothe 
 

 Hvorfor står du i tombolaen?  
”Jeg ville gerne prøve noget nyt og Bente manglede en til at hjælpe hende i Tombolaen.” 

 Hvor lang tid har du stået i tombolaen?  
Det er det første år jeg har prøvet det. 

 Hvad er din opgave i tombolaen?  
Min opgave er at finde gevinster, lave vagtplan, bestille lodder, sætte tombolaen op, 
mærke alle gevinster, være bagvagt i markedets dagene og pakke tombolaen ned igen 
når marked er ovre og det er sammen med Bente og Børge at jeg gør alle disse ting. 

 Hvor lang tid bruger du på tombolaen?  



Jeg bruger rigtig meget tid. Vi har haft 5-6 møder af 2-3 timers varighed siden Januar og  
i selve markeds dagene har jeg brugt ca. 30 timer 

 Hvor får i præmierne fra?  
Dem køber vi i Imerco i Grindsted, OBH Nordica, Davidsen Tømmerhandel i Brørup og 
Super Brugsen i Vorbasse. 

 Synes du, at tombolaen er en vigtig del af markedet?  
Ja meget, den støtter jo Idrætten i Vorbasse så det kommer jo en masse mennesker i 
Vorbasse til gavn. 

 Får du nogle oplevelser af at stå i tombolaen, som du ikke ville have fået, hvis du nu 
bare var kunde?  
Ja man får jo en masse kontakt til mange forskellige mennesker og jeg har fundet ud af 
hvor meget det kræver at få Tombolaen til at fungere.  

 Synes du, at tombolaen giver overskud nok til, at det er arbejdet værd?  
Den har desværre ikke givet overskud i år, men ja jeg synes, det er arbejdet værd. 

 Hvad er det bedste ved at stå i tombolaen?  
Alle de mennesker man møder, både dem der hjælper i tombolaen, men også de 
mennesker, der handler hos os. 

 Hvad gør tombolaen ved din markedsoplevelse?  
Den gør mig glad og får mig til at tænke at det her vil jeg også gerne hjælpe med til næste 
år, især når man ser alle de mennesker der får en god oplevelse når de vinder en af 
gevinsterne. 

 Kan du forestille dig et marked uden tombolaen?  
Nej det kan jeg ikke og der er også derfor jeg gerne vil hjælpe så vi kan blive ved med at 
have Tombolaen på Vorbasse Marked. 

 Har du ellers noget du gerne vil fortælle?  
Jeg er super glad for alle de unge mennesker der hjalp os med at sætte tombolaen op i 
onsdags det var guld værd især når man tænker på hvor meget tid vi bruger i løbet af 
året på at planlægge næste års markeds tombola. 

 
 
 
 
Interview med Bente Tofte: 
 

 Hvorfor står du i tombolaen?  
Det gør jeg fordi jeg synes man skal gøre en indsats for idrætsforeningen. Jeg gør det fordi 
jeg synes det er vigtig at yde hvis man vil nyde.  

 Hvor lang tid har du stået i tombolaen?  
10 år 

 Hvad er din opgave i tombolaen? 
Jeg sidder i tombolaudvalget sammen med 2 andre. Under markedet er jeg bag vagt, det 
er ikke svært, man skal håndtere penge, tjekke gevinster af, sørge for at dem der står bag 
disken har det godt, sende golfbilen af sted, tage hånd om pludselig opstået problemer, 
osv. Pt. prøver vi at finde nogle der kunne tænke sig at være bagvagt, da vi i udvalget godt 
kunne tænke os at få disse vagter fordelt p flere personer. 

 Hvor lang tid bruger du på tombolaen?  



Inden markedet bruger jeg rigtig mange timer på at finde gevinster, søge om 
spilletilladelse, holde møder, bogføre og evaluere på markedet. Under markedet starter vi 
onsdag og slutter søndag og er på min. 6 timer dagligt. 

 Hvor får i præmierne fra? 
Vi køber alle gevinsterne ved forskellige forretninger. 

 Synes du, at tombolaen er en vigtig del af markedet?  
Tombolaen er en tradition som er en del af markedet 

 Får du nogle oplevelser af at stå i tombolaen, som du ikke ville have fået, hvis du nu 
bare var kunde?  
Ja, det synes jeg da. Vi har det rigtig hyggeligt med alle vores frivillige der står bag 
disken. 

 Synes du, at tombolaen giver overskud nok til, at det er arbejdet værd? 
Både ja og nej. Hvis man gør det op i antal timer og personer, tror jeg ikke overskudet er 
særlig stort. Men vi har et overskud og det er det vigtigste. 

 Hvad er det bedste ved at stå i tombolaen? 
Hyggen, at alle kan være med, unge og gamle og så oplevelsen af glæde når folk vinder 
noget de synes er godt. 

 Hvad gør tombolaen ved din markedsoplevelse? 
Jeg bruger ikke så mange timer på markedspladsen, da jeg i de timer jeg holder fri er 
hjemme og slapper af. Så derfor oplever jeg ikke markedet så meget, men det er ok. 

 Kan du forestille dig et marked uden tombolaen? 
Egentligt ikke. Men tænker også på om tiden måske er løbet fra tombolaen og det er på 
tide med nytænkning. 

 


